
 
LYNÆS Sejl- og Kajakklub 
 
 

 

_____________________________________________________________________________________________ 
LYNÆS Sejl- og Kajakklub - Lynæs Havnevej 3A - 3390 Hundested - www.lynaes.dk – rune.tang.holbek@gmail.com 

Lynæs, 10. marts 2021 
 
 

Formandens beretning til ”generalforsamling marts 2021”/årsrapport 2020 
 

Kære medlemmer af LYNÆS Sejl- og Kajakklub 

 

Sikke et år 2020 blev!!! 

Meget turbulent og mere anderledes end nogen af os kunne forudse, så vi har aldrig oplevet noget lignende i 

klubbens historie. Det har været en udfordring på mange områder, at skulle navigere i en samfundsudvikling, 

hvor vi ikke kender morgendagen og uden at vi kunne mødes og i fællesskab udøve det vi alle er her for – 

oplevelserne til søs, fællesskabet og de nære relationer. 

 

Forsamlingsforbuddet og begrænsningen i vores vedtægter, som siger at medlemmerne skal møde personligt 

op, betyder derfor også, at vi ikke har mulighed for at afholde vores generalforsamling senest pr. 15 marts jf. 

vedtægterne. Afviklingsformen skal vi have ændret i vedtægterne når den udskudte generalforsamling kan 

gennemføres, så kommende generalforsamlinger kan afvikles under lignende samfundsforhold og 

restriktioner. 

 

Desværre måtte vi også sige farvel til 2 æresmedlemmer, Henrik Pedersen og Erik Melbye, dog på grund af 

anden sygdom. Begge medlemmer har sat hver deres store aftryk i klubben, med visioner, ihærdighed og 

kærlighed til deres store hobby. 

Den 19. januar 2021 afgik John Bagh ved døden. Han nåede desværre kun at være en del af FU siden 

generalforsamlingen i februar 2020 og grundet sygdom, var han ikke så deltagende i den sidste del af året. 

Suppleant Jørgen Bøe er derfor tiltrådt som næstformand indtil der kan vælges en næstformand på 

generalforsamlingen.  

 

Æret være deres minde. 

 

Generalforsamling og ekstraordinær generalforsamling 

Det var en stormfuld og udfordrerne start på året, hvor vi måtte gennemføre en generalforsamling og 

ekstraordinær generalforsamling, som skabte grundlaget for et komplet FU, så der kunne arbejdes 

konstruktivt videre med klubben. Tak til jer alle for det klare mandat. 

 

Prokura 

Da mandatet var på plads, tog FU arbejdshandskerne på og mødtes virtuelt, i starten hver 14. dag, indtil 

prokura kom på plads i banken. Desuden fik hvert FU medlem tildelt ansvaret for kontakten til forskellige 

udvalg. 

Det var ikke let at få et økonomisk overblik, da det først blev sidst i maj prokura kom på plads. Det skaber en 

pukkel af bogføring og derfor har vi ikke løbende kunne informere udvalgene om status i forhold til budget. 

Vi har kun haft bankindestående at forholde os til og det er hverken ansvarligt eller ønskværdigt, at starte 

arbejdet næsten halvvejs inde i sæsonen. Det kan ikke anbefales, at klubben står i sådan en situation igen for 

du arbejder i blinde og det er ikke optimale arbejdsbetingelser for hverken FU eller udvalgene. 

 

Møder 

Desværre har der kun været meget få muligheder for at mødes fysisk i FU og bestyrelsen; lige før og lige 

efter sommerferien. Trods alt er det blevet til 5 bestyrelsesmøder og 8 FU møder. Hvis jeg skal fremhæve 

noget positivt ved forsamlingsforbuddet, så må det være de virtuelle møder, for møderne er gennemført med 

stor disciplin, så de er afviklet hurtigere end forventet…….meeen det er ikke det samme, som at mødes over 

en kop kaffe og et stykke kage. 

Det blev et år, hvor FU meget virtuelt har haft mulighed for at lære hinanden bedre at kende og finde 

sammen i et godt og konstruktivt samarbejde. Vi har fundet fælles fodslag og jeg glæder mig til det videre 
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samarbejde, men vi har også brug for at alle medlemmer deltager med dialog og lidt frivilligt arbejde, for 

ellers kan klubben ikke sikre gode og relevante tilbud til medlemmerne i fremtiden. Det kræver kun en lille 

indsats fra hver enkelt. 

 

Hvad har vi drøftet og besluttet 

Jeg synes det har været en fordel at starte mit første år som formand under afdæmpede rammer, det har givet 

ro til at finde hinanden i det nye samarbejde. 

- På alle møder har vi drøftet restriktioner i forhold til brug af klubhus og aktiviteter, så det har fyldt 

meget 

- Vedtægtsændringer ifm. fysisk fremmøde til generalforsamling 

- Forretningsorden er endelig godkendt og ligger som arbejdsværktøj på bestyrelsens dropbox, så alle 

bestyrelsesmedlemmer har adgang og kan finde dokumentet. 

- Vision og strategi – Bestyrelsen har afholdt workshop ”kunde/medlemsgrupper” for at afdække de 

krav/behov som LSK skal levere på for at være relevant. Hvad skal udvikles og hvad skal evt. 

afvikles? Udvalgene er inddraget til at vælge, hvilke målgrupper de ønsker at arbejde med og 

definere behov/krav. Vi er så langt, at der er defineret målgrupper og deres forventede vækst. Vi 

mangler nu at fastlægge vejen til målet og hvad det kræver af ressourcer. Det arbejde forventes 

afsluttet hurtigst muligt i 2021, når restriktionerne tillader at bestyrelsen kan mødes igen fysisk. 

- Dansk Sejlunions generalforsamling besluttede at nedlægge kredsene 

- Belægning fra jollebroen til klubhuset og videre til kajakterrassen, Jørgen Bøe står i spidsen 

- SPICA skal vedligeholdes med diverse udskiftninger og ny fok, er budgetteret og godkendt 

- Jolle- og pladsleje er reguleret til kr. 600/år 

 

Nye driftsinvesteringer 

- Nye berøringsfri vandhaner og dispensere til papirhåndklæder 

- Nyt køleskab til udendørs brug 

- Ny kaffemaskine 

 

Vedtagne og implementerede procedurer 

For at vores medlemmer, nye som gamle, oplever en ensartet og imødekommende kontakt til klubben har vi 

vedtaget procedurer for: 

- Eksterne henvendelser til klubben 

- Interne henvendelser til klubben 

- Nye medlemmer 

- Udmeldinger og stemmeret 

 

Interne optimeringer 

Det er et stort ønske at vi får organiseret vores markedsføring internt og eksternt, så vi bliver meget bedre til 

at fortælle om klubbens aktiviteter og nyheder på alle medieplatforme. Lad os hjælpe hinanden med at huske 

på det og dele de gode historier. Brug jeres netværk og sociale medier til at sprede klubbens tilbud og 

nyheder, så vi kan blive endnu flere glade sejlere. 

- Vi har afholdt intern ”uddannelse” med henblik på markedsføring og brug af Facebook 

- Virtuelle temamøder med DGI for at hente inspiration og værktøjer 

- Virtuelt klubseminar i Dansk Sejlunion i november med mange gode oplæg og inspiration 

 

Bevillinger, donationer og køb af nyt materiel 

Nogle poster vil fremgå af årsrapporten, som er medsendt denne mail. Af ekstraordinære bevillinger i 2020 

har vi modtaget følgende: 

- Bevillinger fra kommunens visionspulje og sommerpulje kr. 29.000 

- Bevilling fra DGI/DIF kr. 50.000 

- Bevilling fra friluftsrådet kr. 44.000 

- Hjælpepakke Corona kr. 17.500 

http://www.lynaes.dk/
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- Donationer fra medlemmer og sponsorater kr. 209.000 

 

I alt kr. 349.500. Det er faktisk mere end kontingentindtægterne i 2020, så det er fremragende og en særlig 

stor tak til de donationer der vedrørte J/70. Det er helt usædvanligt og virkelig flot. Vi har i år søgt 

kommunens visionspulje om 1 ny RIB, men afgørelsen er ikke truffet endnu. 

 

- 10 Polokajakker overtaget gratis fra Hundested Roklub 

- Køb af 1 stk. J/70 

- Køb af 1 ny Feva jolle 

- Køb af 5 nye flotte og farverige trænings optimister 

- Køb af 3 nye mini optimistsejl med rig 

- Køb af 15 nye svømmeveste til ungdom/voksen sejlere 

 

Aktiviteter 

Generelt har de sportslige aktiviteter kunnet gennemføres, mens de sociale aktiviteter stort set har været 

aflyst. Der er beretninger fra de enkelte udvalg nedenfor, som jeg henviser til for nærmere info. 

 

Kajakkerne har haft glæde af oplevelserne til søs hele året og flere nye kajakroere blev uddannet, så mon vi 

kan forvente en medlemsfremgang på den front? 

 

Den største aktivitet i klubben er uden tvivl skolesamarbejdet, som blev gennemført med 200 skoleelever, 

som har brugt vores faciliteter til undervisning og lært at føle sig trygge ved oplevelser til søs. Juniorerne har 

haft gode timer på vandet, men har virkelig savnet fællesspisningen efterfølgende. Der arbejdes løbende på at 

rekruttere flere sejlere til afdelingen med skolesamarbejde, kom og prøv dag, sociale medier og anden 

markedsføring, netværk osv. 

 

I foråret tog de ”gamle” WOW sejlere – Bettina Fuglsang, Charlotte Scheel, Heidi Olsen fat på opgaven med 

at rekruttere og organisere nye WOW sejlere. Det må siges at være en kæmpe succes med 15-20 nye sejlere, 

altså 3 hold og flere på ventelisten, som de ”gamle” på skift tog med ud på deres sejltid, så de nye kunne 

snuse til det og mærke stemningen og atmosfæren. Hvor er det dejligt at se så mange nye og glade ansigter i 

klubben – velkommen til hver og en. Der er allerede skabt stærke fællesskaber blandt WOW sejlerne og jeg 

håber, at også de vil bidrage med lidt frivilligt arbejde i klubben fremover. Et skønt initiativ som jeg er sikker 

på fortsætter i 2021. 

 

Det blev desværre ikke til noget organiseret tursejlads i 2020 og Birgitte Andreasen har meldt fra på posten. 

Hvorfor blev det ikke til noget? 

Det er svært at sige, men der var ingen tilslutning til arrangementerne og måske manglede der 

kommunikation til medlemmerne. Så jeg må spørge dig; har du interesse i tursejlads og kan du undvære 

nogle timer til at arrangere et par ture? 

 

Hesselø rundt blev gennemført i samarbejde med Hundested Motor- og Sejlklub og det blev til et lille 

overskud. 

 

Onsdagssejladserne kom i gang sent på året, da restriktionerne tillod det og efterårssejladsen blev også 

gennemført med succes. 

 

Sejlerskolen måtte også vente med at komme i gang og vi refunderede halvdelen af beløbet til eleverne. 

 

Det første arrangement for en samarbejdspartner blev gennemført i juni med sejlads i J/70, kajakroning og 

SUP sejlads. Det var nogle meget hyggelige timer på vandet for medarbejderne, med perfekt vejr og dejlig 

stemning og tilbagemeldingen var, at det var alle kr. 10.000+ værd. Kender du en virksomhed, som kunne få 

samme dejlige oplevelse? 

http://www.lynaes.dk/
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Vores utrættelige klubhusudvalg (torsdagshold) leverer uvurderlig hjælp i forhold til at holde skik på 

bygninger, udeareal og materiel. Der skal lyde en stor tak herfra for den kæmpestore indsats. 

 

Vi uddanner stadig elever til speedbådskort, duelighedsbevis, Y-3 og nyt fra 2020 også Y-1 og i skrivende 

stund har sejlerskolen opnået re-certificering ved Dansk Sejlunion. Stort tillykke herfra og en opfordring til 

alle medlemmer om at ”blære” sig i jeres netværk, på Facebook osv. 

 

Det stod hurtigt klart, at aflysninger og udsættelser af aktiviteter var nødvendige. Vi måtte udskyde OK-jolle 

stævnet, som så afholdes 22./23. maj i år. Sejlsportsligastævnerne kunne heller ikke gennemføres og 

juniorerne kunne ikke gennemføre planlagte camps for de tildelte midler fra Toms guldpulje. Rigtig 

ærgerligt, når der er lagt så meget arbejde i at få midlerne bevilget. 

 

Årsrapporten 2020 

Med en lang række aflysninger af aktiviteter, som også genererer indtægter, og flere større investeringer, 

kunne man godt være nervøs for resultatet af årsregnskabet, men det lavere aktivitetsniveau har også medført 

færre udgifter. Derfor finder jeg et overskud på kr. 54.000 EFTER reservationer til klubhusforskønnelse og 

moderne materiel som absolut tilfredsstillende, men også usædvanligt og ikke i sig selv et mål vi har, at 

generere overskud i den størrelsesorden. 

 

Ændringer i udvalg og funktioner 

- Knold er stoppet som bådsmand på Spica og som webansvarlig. Som nye bådsmænd er Gert Møller 

og Søren Wismann trådt til. En stor tak til Knold for hans kæmpe indsats igennem årene. 

- Peter Müller stopper som klubhusforvalter pr. 14/3, kan du afse nogle timer om ugen? 

- Birgitte Andreasen er stoppet som turudvalgsformand, derfor er posten ledig. Kender du en? 

- Susanne Grøn er stoppet som kajakskoleudvalgsformand, derfor er posten ledig. Vi arbejder på om 

udvalget kan lægges under kajakudvalget, hvis der ikke er nogen som melder sig? 

 

Den brugte klubhusstander fra 2020 

Traditionelt set overdrager formanden standeren til en som har udført noget særligt eller ekstraordinært i 

løbet af året. Det er faktisk meget nemt for mig at vælge den person i år: 

 

Bent Bennedsen 

 

Du skal have standeren for dit ukuelige og vedholdende skolesamarbejde og fantastiske engagement i at få 

klubbens tilbud kendt i nye kredse og dit store arbejde med at søge midler til at gennemføre 

skolesamarbejdet, godt hjulpet af Charlotte Scheel. Det betyder bl.a. at vi i dag står med nyt materiel uden at 

belaste klubbens investeringsøkonomi, har opdateret materiel og tilbud til sejlerne og langt mindre 

vedligehold af joller, som gør det mere attraktivt at være frivillig i juniorsektionen. Tusind tak for alt dit 

frivillige arbejde, det er faktisk langt ud over, hvad vi som klub kan forvente. 

 

Afslutning 

Der skal lyde en stor tak til ALLE frivillige for deres indsats i årets løb, uden jer var der ingen klub. Husk at 

støtte vores sponsorer, så vi også fremover kan få glæde af samarbejdet. Nu har vi konstateret, at der er et 

stort udbytte for klubben ved at have disse samarbejdspartnere, så lad os opsøge og pleje dem i større 

målestok. 

På baggrund af de store udfordringer med at mødes og være i kontakt medlemmerne imellem og alle 

førnævnte punkter, synes jeg vi har rigtig meget at glædes over og være stolte af, bevidste om at vi kun er 

undervejs mod nye horisonter. Ledelsen ser 5 år fremad, for det vil give os et redskab, som vi kan beslutte og 

navigere efter. Jeg ser frem til et år med færre restriktioner, som vaccinationerne udbredes, og tage revanche 

med mere aktivitet og samvær i og omkring klubben, det trænger vi vist alle til. Jeg håber derfor rigtig meget 

på at i alle fortsat vil støtte klubben, selvom hovedparten ikke har fået så meget for kontingentet i 2020. 

http://www.lynaes.dk/
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Beretningen blev desværre ikke så kort som ønsket, men da I ikke har samme mulighed for at stille 

spørgsmål, som under normale omstændigheder, har jeg forsøgt at gøre den så fyldestgørende og dækkende 

som muligt. 

Jeg ønsker alle medlemmer af LSK en rigtig god sejlsæson 2021. 

 

Med de bedste sejlerhilsner 

 

Rune Tang Holbek 

  

http://www.lynaes.dk/
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Juniorudvalgets beretning 2020 / Bent Bennedsen : 

Det begyndte rigtig godt. Vi have mange aktive juniorer, og der var god tilslutning til vinterens 

teoriundervisning. 

Men så kom Corona’en, nedlukning, og dermed stop for junioraktiviteterne. 

Gennem vinteren fortsatte Juniorudvalget arbejdet med at renovere optimistjollerne Derfor kunne vi 

præsentere nogle nymalede og istandsatte joller, da der endelig blev lukket så meget op, at vi kunne 

genoptage aktiviteterne.  

På det tidspunkt var vi nået til sejlsæsonen. Der kunne vi desværre konstatere, at en stor del af vores juniorer 

havde fundet andre interesser. Det understreger, hvor vigtigt det er at holde gang i aktiviteter og tilbud 

gennem vinteren. 

 

Halsnæs Lilleskole 

Vi fik kontakt til Halsnæs Lilleskole, som tog mod et tilbud om samarbejde, i lighed med det vi har med 

Skolen ved Havet. Det resulterede i besøg af to klasser i juni måned, og pludselig strømmede nye 

juniorsejlere til. 

Det gav nogle udfordringer at sluse de nye sejlere ind, og samtidig holde fokus på udvikling og udfordringer 

til de mere øvede. 

I juli måned tilbød vi sejlads i et løsere regi end resten af sæsonen. Dels var instruktørerne på ferie, dels var 

tilslutningen begrænset af juniorernes ferieplaner. Vi anser det for vigtigt, at der er tilbud, som kan sikre 

kontinuitet, også gennem denne del af sæsonen. 

 

Skolebesøg og Sommerferieaktiviteter 

I begyndelsen af august havde vi sommerferieaktiviteter med sejlads i optimistjoller, polokajakker og SUP-

boards. Et arrangement, der var åbent for alle børn/unge mellem 10 og 14 år. Vi havde tre meget fine dage 

med 14 deltagere hver dag, hvoraf mere end halvdelen ikke i forvejen havde kontakt med klubben. 

I løbet af august og lidt ind i september havde vi besøg af Skolen ved Havet og flere klasser fra Halsnæs 

Lilleskole. I alt havde vi ca. 200 elever igennem forløb om Arkimedes’ princip og meteorologi. 

 

Nye Joller 

Skolebesøgene og sommerferieaktiviteterne var til dels en reaktion på en opfordring til idrætsforeninger og 

andre, om at lave arrangementer, der kunne få børn og unge ud af klasseværelserne til undervisning og 

aktiviteter i det fri. Dette for at begrænse Corona-smitten. 

Der fulgte også penge med opfordringen, og på grundlag af vores aktiviteter fik vi midler til indkøb af fem 

nye optimistjoller (Kommunens Visionspulje og Friluftsrådet), fire nye, små sejl, fortrinsvis til begyndere 

(Halsnæs Kommune), samt endelig en Feva jolle til de juniorer, der gerne vil sejle sammen to og to 

(DGI/DIF). 

Med de gradvise lempelser af Corona-restriktionerne kunne sejladsen fortsætte til slutningen af oktober, dog 

med weekendsejlads den sidste måned. 

http://www.lynaes.dk/
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Nedlukning - igen 

Teoriundervisningen blev forsøgt genoptager i november, men måtte indstilles på grund af svigtende 

fremmøde. Dels konkurrerede vi med skolen, der havde mange fristende eftermiddags- og aftentilbud til de 

unge, dels bor de fleste af juniorerne omkring Torup, hvor Halsnæs Lilleskole befinder sig. Det er ikke 

indenfor gå- eller cykleafstand, som med juniorerne fra Skolen ved Havet, så det kan være svært at få 

arrangeret transport. 

Mod slutningen af året stak, som bekendt, Corona-spøgelset sit grimme ansigt frem igen, og lukkede alle 

aktiviteter. 

I skrivende stund er det meget usikkert, hvordan foråret og sommeren vil forløbe for Juniorsektionen. 

 

Vi ser frem til en god sæson 2021, - trods alt 

Vi må nok regne med et betydeligt frafald på grund af vinterens massive nedlukning, men vi er optimister, 

og har mange planer for den kommende sæson. 

Vi starter med en reklamekampagne og ”Kom og Prøv” arrangementer, så snart restriktionerne lettes så 

meget, at det kan lade sig gøre.  

Vi har planlagt weekend-camp den sidste weekend i maj, og vi skal naturligvis deltage i Lyn-X i juni, hvis 

den kan gennemføres.  

Erfaringerne med sommerferiearrangementerne var så gode, at det vil vi gentage til sommer.  

I juni og august håber vi igen at se klasser fra de to skoler, og forhåbentlig fra en eller flere andre skoler. Vi 

arbejder på nye forløb, der kombinerer naturvidenskab og sejlads i form af spændende aktiviteter omkring 

klubhuset og på vandet.  

 

Fest- og aktivitetsudvalget / Heidi Olsen : 

Af helt åbenlyse årsager har vi i fest- og aktivitetsudvalget måttet aflyse de fleste af de aktiviteter vi havde 

planlagt i 2020. 

Vores planlagte foredrag med Sofus i januar, om trim af sejl og om hans tur Danmark rundt, måtte vi aflyse. 

Standerhejsning i 2020 blev uden fest, det samme med Standernedhalingen. 

Det lykkedes at afholde to Grillaftener med særlige corona hensyn. Én i juni og én i august. Til vores grill 

aften den 28. august døbte vi samtidig vores sejlbåd J/70´eren. Den blev døbt ”Mission Possible”. Det blev 

fejret med et glas champagne og Ingeborg de Fine Licht holdt tale i den anledning. 

Vi håber at 2021 åbner mulighed for at vi igen kan mødes, og være sammen med både nye og gamle 

medlemmer af vores klub. 
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Beretning fra Klubhusudvalget 2020 / Tom Winther Hansen : 

Vi er mødtes 28 torsdage siden generalforsamlingen sidst i februar 2020. 

Da mundbind blev indført i klubhuset i december, stoppede vi. Hvis og forhåbentlig når krav om mundbind 

ophører, så begynder vi igen. 

Året igennem har jeg sørget for at det, vi har lavet, er kommet ud med nyhedsbrevene. Det er blevet til 60 

løste opgaver. 

Da der kom is i havnen, skilte vi flydebro og rampe, så isen ikke ødelagde bro og hængsler. 

 

Beretning om 2020 fra PR udvalget / Leif Rygaard : 

 
Udvalget har afholdt to møder i 2020. I januar mødtes vi med Karen Christensen om ideer til ny-design af 

klubbens logo, banner og skabelon til skriverier. De gik videre til FU, som tog positivt imod. Nu afventer vi 

normale tilstande, således at bestyrelsen kan tage stilling ved et fysisk møde. 

 

I august mødtes vi igen og havde opfølgning på et nedlukket år. Her annoncerede Knold, at han ville være 

udmeldt af klubben pr GF 2021. På det førstkommende møde herefter i bestyrelsen slog Heidi Ipsen til med 

tilsagn om at overtage posten som webmaster. 

 

Opgavefordelingen i PR-udvalget  er herefter: 

Leif formand, Nyhedsmail, mødeafvikling i udvalget. 

Svend Nyhedsmail 

Bodil Adhoc, input på fb 

Heidi Webmaster, input på fb 

 
Klubhusforvalterens beretning for 2020/ Peter Müller 
 

Nu er der igen gået et år. Og hvilket år. Siden sidste generalforsamling har klubben gennemlevet, det mest 

atypiske år i klubbens historie. 

 

På trods af forskellige restriktioner har de fleste af klubbens medlemmer forstået og efterlevet de 

retningslinjer, bestyrelsen har udstukket. Et par enkelte medlemmer har ikke forstået, eller ikke ment, at 

retningslinjerne også gjaldt for dem, men da klubben heldigvis ikke har noget Corona-politi, er der ikke  

optaget nogle rapporter. Så alt i alt har medlemmerne taget de forskellige restriktioner pænt. 

 

 Til festlige lejligheder har der været nogle enkelte bookninger af huset. De er enten blevet udskudt eller 

aflyst. Men en enkelt reception blev det da til, da Lokalhistorisk Forening lånte huset til en lille 

festligholdelse i forbindelse med udgivelsen af Helle Meyers nyeste bog: Fortællinger fra Lynæs.            

Vejret fredag d. 8. september var pragtfuldt, så receptionen kunne holdes på klubbens terrasse, hvor ca 25 

personer var med til at festligholde udgivelsen, og klubben modtog som tak et signeret eksemplar, som står 

på klubbens boghylde, hvor interesserede kan besigtige den. 

 

Livredderne, der gennem sommeren havde våget over de badende ved oplevelsesbroen, fik en hyggelig aften 

på terrassen, hvor de med bestyrelsens godkendelse havde fået lov til at holde en lille sæsonafslutning. 

http://www.lynaes.dk/
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Ida og Mathilde har på skift haft fornøjelsen, at gøre rent i klubhuset. Ud over deres løn, skal der også lyde 

en stor tak for deres indsats. De har formået at holde huset pænt og ryddeligt og været meget fleksible når der 

opstod ”sammenstød” med grupper af medlemmer, der ikke respekterede pigernes ”arbejdstid”.  

 

Dette får mig til, her på falderebet, inden jeg stopper som klubhusforvalter, at komme med et lille nødråb. 

Klubben har en procedure når et medlem eller et udvalg ønsker at booke huset til et arrangement. 

1) Se i klubbens kalender på hjemmesiden om det pågældende tidspunkt er ledigt. 

2) Kontakt klubhusforvalteren med dit ønske. Helst pr. mail. 

3) Klubhusforvalteren får webmasteren til at lægge dit ønske i kalenderen. 

4) Først når aftalen kan ses i kalenderen er aftalen gældende. 

Nogle vil måske mene, at denne procedure er meget tung, men følges den, kan vi undgå overbookning, som 

det skete i den forgangne uge, hvor 2 forskellige udvalg ønskede at booke en weekend, der allerede var 

booket. 

Med denne lille ”Bøvs” vil jeg takke af for denne gang, og håber, at der hurtigt er en anden person, der vil 

overtage posten som klubhusforvalter. 

 

Beretning for sejlerskolen 2020 / Heidi Ipsen : 
 

Det er nu 1 år siden jeg overtog posten som formand for sejlerskolen – og jeg tør godt sige, at det har været 

et år med en stejl læringskurve. 

 

Året startede stille og roligt, men så kom covid-19 forbi. 

Landet blev lukket ned, og alt blev usikkert – hvor længe varer det her, og hvordan skal vi håndtere det? 

 

Sejlerskolen er blevet certificeret igen under Dansk Sejlunion. 

Certificeringen gælder i 2 år, og er virkelig noget vi kan være stolte af. 

Certificeringen viser, at vi er en rigtig god og seriøs sejlerskole, med en høj kvalitet i undervisningen og et 

stort fokus på sikkerheden. 

Det betyder også, at DS står inde for kvaliteten af undervisningen, og det er noget som vi i høj grad kan 

bruge til at markedsføre os selv om sejlerskole. 

 

Vi nåede at få afholdt eksamen i teori til duelighedsbeviset, men Yachtskipper 3 eksamen måtte aflyses i 

første omgang – det lykkedes os dog at nå at få den afholdt i oktober måned, så vi nu kan pryde os af at have 

vores første 6 egen udlærte Y3’ere. 

 

Den praktiske sejladsundervisning til duelighedsbeviset kunne vi heller ikke starte op som vanligt i maj 

måned, ligesom vi heller ikke kunne afholde infomøder for de kommende nye sejlere – og vi havde en del 

henvendelser fra folk, der gerne ville lære at sejle, samtidigt med at en del elever på venteliste gerne ville 

vente til 2021 sæsonen i håb om at covid-19 ville være overstået til den tid. 

Vi holdt nøje øje med regeringens udmeldinger, og så snart der blev åbnet op for det, gik vi i gang med at få 

holdne samlet og sat i gang i juni måned. 

Det blev en lidt kreativ opstart, for vi kunne stadig ikke forsamles så mange, så hvert enkelt hold fik sit eget 

lille infomøde inden de skulle starte, hvor jeg selv og deres instruktør fortalte dem om klubben, sejlerskolen 

og sejlads m.m. inden de blev sendt ud i hhv. Spica og Mission Possible. 

Det lykkedes os at gennemføre sæsonen med 3 hold, da nogle sprang fra undervejs, men vi havde ingen, der 

skulle til eksamen i år. 

 

Vi nåede også at afholde 1 speedbådskørekort undervisning + eksamen i sommeren 2020. 

 

http://www.lynaes.dk/
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I sensommeren og efteråret lyste det lidt op, og vi satte duelighedsteori, Yachtskipper 3 og Yachtskipper 1 i 

søen – dog med corona tiltag, så det var med maskepligt i klubhuset – hvilket betød, at eleverne måtte tage 

masken af når de sad ned og havde alle holdt 1 m. afstand, men når man rejste sig og gik rundt i huset, skulle 

masken være på. Samtidigt skulle underviseren være iført maske eller visir hele tiden – dette var regeringens 

krav for at man stadig måtte gennemføre undervisning. 

Lige før jul kom så den sure melding – nu måtte vi ikke længere have undervisning med fysisk fremmøde. 

Det betød, at Hans-Kurt og jeg måtte finde ud af, hvad vi så gjorde med hensyn til vores elever og 

undervisning, og løsningen blev digital. 

Om end det har været hårdt ikke at kunne mødes og gennemføre tavleundervisning, er det dog lykkedes for 

os at gennemføre undervisningen digitalt, og vi håber på, at vi kan få lov til at holde eksamenerne her i 

foråret 2021 som planlagt. 

 

Vi håber på, at med udrulningen af vaccinationer mod covid-19 i år, vil det igen blive muligt at have 

undervisning som før – men vi har også alle lært nogle nye måder at gøre tingene på, samtidigt med at de 

frivillige i sejlerskolen i den grad har vist deres kreativitet og fleksibilitet når tingene ikke går som planlagt. 
 

 

Beretning fra Kajakudvalget / Jørgen Bøe. 
 

Kajakaktiviteter for 2020 blev forberedt på vores Årsmøde 19-01-2020.  

Stemningen var meget positiv, og i løbet af en eftermiddag var alle planer lagt og tovholdere havde meldt sig 

til de forskellige opgaver. 

Snart måtte vi dog indse at vi gik mod en sæson der ikke tillod os at udføre ret mange af vores planer. 

De første arrangementer i foråret, DGI begynderkursus, samt forårstur til Møn måtte aflyses. 

Pinsetur med overnatning for let øvede, blev til en endagstur. 

 

Det var et flot forår der åbenbarede sig, samtidig med at Mette Frederiksen d. 11-03-20 meddelte os en 

omfattende lukning af Danmark. Det betød at mange var fri til en masse fritid, og den var vi mange der 

brugte i det tidlige og flotte forårsvejr til utallige ture på vandet. 

 

Kajakinstruktion for nye roere fik vi gennemført i nogenlunde normalt omfang, og vi kunne frigive 

to nye roere d. 24.06, Vibeke og Tenna. 

 

Redningsøvelser fik en ny og Corona sikker variant, hvor man undgår at komme for tæt på hinanden i 

makkerredning. Som en ny disciplin fik vi indført svømmetræning på badeklubbens svømmebane. Som det 

står skrevet i vores sikkerhedsregler for kajakafdelingen, kræves det at man kan svømme 400 m. Samtidig fik 

vi øvet os i at svømme med vores kajakbeklædning, og svømme med kajakkerne. 

 

Den planlagte sommertur til Sverige måtte aflyses. I stedet har forskellige grupper holdt mindre  

ture i det lokale område, med start og slut fra Lynæs.  

 

Vinterroning er gennemført på normal vis, men vi måtte indføre en begrænsning på max. 5 personer ad 

gangen da nye begrænsninger blev meddelt i januar. 

 

”Det bliver godt igen”, er det nye og opløftende budskab til os alle. Vi er snart klar med planerne for en 

formodentlig mere normal sæson 2021. 

 
  

http://www.lynaes.dk/
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Beretning fra Kapsejladsudvalget / Peter Christiansen. 
 
Året 2020 har på kapsejladsområdet været et stille år. 

I foråret blev der sejlet "tursejlads" mandag og onsdag - så kom vi da ud og sejle!! 

Fra august til oktober sejlede vi onsdags sejlads med tidtagning som normalt. Klubmesterskab blev det også 

til - med Mekani som vinder.  

 

Stor tak til Mette Hilmer for at holde åbent i kabyssen og fabrikere noget mad til vores sultne maver. Håber 

du kan overtales til den kommende sæson. 

Jeg håber at 2021 vil blive et bedre år for alle på vandet. 

 

http://www.lynaes.dk/

